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ZÁPIS 

z jednání odborné komise Rady města č. 2/2020 

Komise bytové a sociální,  

které se uskutečnilo 

v úterý 19.5.2020 od 18:00 hodin  

v DPS Masarykovo nám., Heřmanův Městec. 
 

 

Přítomni: Mgr. Helena Polanská, Bc. Helena Plecháčková, Marie Musilová 

 

Omluveni: Jan Pakoš, Eliška Volmutová 

 

Hosté: JUDr. Tomáš Plavec (místostarosta) 

 

 

1. Taneční pro seniory - předsedkyně komise předala informace o pokračování 

uvedené akce. Dle sdělení pana Nevečeřala se taneční uskuteční v termínech 

27.9.2020, 25.10.2020 a příp. ještě 29.11.2020 (v době od 13 do 17 hodin). 

Původně plánované termíny ve dnech 29.3.2020 a 26.4.2020 byly zrušeny 

z důvodu zavedení opatření v souvislosti s COVID-19. Ze strany předsedkyně 

byla opět nabídnuta pomoc s propagací, organizací a účasti na akci, což pan 

Nevečeřal vítá. Pro členy komise je účast na tanečních pro seniory zcela 

dobrovolná. Předsedkyně komise přislíbila zjištění bližších informací k hudební 

produkci v jednotlivých termínech. Dále bylo zjištěno, že na den 29.11.2020 

vychází 1. adventní neděle, kdy lze předpokládat, že ve městě bude probíhat 

jiná akce (rozsvěcení vánočního stromu) - předsedkyně komise o této kolizi 

informuje pana Nevečeřala. 

2. Ohledně slev na konkrétní kulturní akce pro držitele průkazů ZTP a ZTP/P  

a dále k vyjasnění pozice průvodců byly panem Nevečeřalem zaslány tyto 

informace: 

Slevy 50% pro ZTP i ZTP/P jsou aplikovány na všechny filmy v kině, Večery pod 

lampou, cestovatelské večery a další pořady v kině, které pořádá Spokul HM, 

p.o. Jedná se vždy o slevu ze základní ceny. Slevu tedy nelze uplatnit u již 

zlevněné vstupenky, což je i případ Bio seniorů. U ostatních akcí, jako jsou 

koncerty či divadla v sokolovně, nebyly tyto slevy zatím nabídnuty. Pan 

Nevečeřal však vyzval komisi k tomu, že může učinit návrh, které akce by mohly 

být pro výše uvedené držitele dobré a k cílené nabídce se slevou 50%. 
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3. Pan místostarosta otevřel diskuzi k přidělování finančních příspěvků ze strany 

RM Heřmanův Městec (viz zápis ze dne 18.2.2020). Přítomní členové se shodli 

na tom, že v poskytování finančních příspěvků ze strany obce efektivitu vidí 

(často se jedná o minimální podporu, kterou rodina či jednotlivec potřebuje). 

Frekvenci využívání konkrétních sociálních služeb nelze ze strany komise 

posoudit. Bylo by však vhodné, aby tento údaj byl součástí žádosti, příp. by 

bylo vhodné zpětně doložit, jak byl příspěvek využit. V uvedené souvislosti 

byla zmíněna aktuální situace občanů Heřmanova Městce, která byla 

uveřejněna na sociálních sítích (dopad COVID-19  při péči o osobu blízkou). 

4. Komise se vrátila k nevyřešeným bariérovým překážkám ve městě (viz 

předchozí zápisy z jednání komise). Konkrétně zatím nedošlo k řešení situace 

v ul. Za Pektinou. Předsedkyně komise přítomné informovala o přerostlých 

větvích ovocného stromu, který se nachází uprostřed ulice Za Pektinou.  

Dne 19.5.2020 došlo k pořízení fotografie. Místním šetřením pak předsedkyně 

zjistila, že přerostlá větev je pouze ve výši cca 150 cm nad úrovní komunikace 

(na hraně chodníku a silnice). V tomto ohledu je vhodné si uvědomit, že ulice 

nemusí být využívána pouze ze strany obyvatel, kteří ve zmíněné lokalitě žijí. 

Komise upozorňuje, že je nutné pamatovat také na osoby se sníženou 

schopností pohybu a orientace, které mohou uvedenou ulicí procházet. Situaci 

je nezbytné řešit. 

Ohledně bezbariérovosti ve městě předsedkyně komise opětovně upozornila na 

neohleduplné využívání prodejních ploch (konkrétně pak na nám. Míru před  

čp. 87). Vystavené zboží velmi často brání pohybu osob se sníženou schopností 

pohybu a orientace. Stejně tak byli zmíněni i jiní prodejci (např. obě 

květinářství, jejichž zbožím jsou zaplněny chodníky). Situace by měla být 

řešena v souvislosti s tzv. Tržním řádem aj. 

Komise v rámci diskuze konstatovala, že město v ohledu bezbariérovosti není 

příliš vstřícné k osobám s invalidními vozíky. Pan místostarosta přislíbil osobní 

zapojení do mapování bezbariérovosti centra (s pomocí vozíčkáře/podzim 

2020). 

Ohledně bezbariérovosti připomenuty níže uvedené dokumenty: 

https://www.sons.cz/Mestsky_mobiliar_a_bariery-P4002788.html 

https://www.sons.cz/Predzahradky-P4005848.html 

https://www.sons.cz/Zeleznice-a-orientacni-system-pro-nevidome-a-slabozrake-

P4006305.html 
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Dále vedena diskuze ohledně spojovacích dveří v přízemí chodby DPS 

Masarykovo nám., které jsou pro obyvatele, využívající chodítko či invalidní 

vozík, obtížné pro manipulaci. Komise dává RM Heřmanův Městec na zvážení 

jejich výměnu. 

5. Paní Musilová informovala, že pro každý DPS došlo k objednání časopisu 

ZORA. Dále bylo zmíněno usnesení RM Heřmanův Městec č.: R/2020/106, 

kterým bylo schváleno rozšíření poskytování pečovatelské služby Heřmanův 

Městec v pracovní dny od 07:00 hod. do 19:00 hod. Dle sdělení paní Musilové 

by služba v uvedených časech měla začít fungovat zřejmě od 1.6.2020. 

6. Pan místostarosta zmínil aktuální postup při přidělování městských bytů a stejně 

tak i úskalí s tím spojená. Přítomní členové vedli diskuzi s tím, že v současné 

době nevidí jako nezbytné, aby ke každému bytu podávala komise stanovisko. 

Nová pravidla jsou z pohledu komise v praxi zatím krátce (v posledních 

volebních obdobích byla opakovaně měněna). 

Dále informoval o rekonstrukci domu čp. 244 v ul. Čáslavská (startovací byty). 

7. V průběhu jednání nebyla přijata usnesení komise, nebylo hlasováno. 

8. O dalším jednání komise bude předsedkyně v dostatečném termínu informovat.  

 

Jednání skončeno v 19.15 hod. 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Helena Polanská 


